
Jaslovské Bohunice - sídlisko

Sprievodná správa – rozpracovanosť k 18.4.16

V návrhu revitalizácie sídliska bolo požiadavkou riešiť najmä hlavné problémy, týkajúce sa parkovania 
a odvodu dažďových vôd.
Keďže v riešenom území dôjde k výmene a rekonštrukcii niektorých sietí, čím sa i poškodia spevnené 
plochy, rovnako jestvujúce spevnené plochy sú mnohé už v havarijnom stave, pristúpili sme k návrhu 
revitalizácie sídliska komplexne, pričom sme sa snažili nové komunikácie viesť v pôvodnom trasovaní 
(aby sa nenavyšovali náklady), prípadne ich doplniť o nové chodníky, ktoré sú po preskúmaní lokality 
umiestňované v miestach, kde si uživatelia „chodníky vyšliapali“. 
Pôvodné a dnes už nepotrebné spevnené plochy (pod prašiaky kobercov a pod.) budú odstránené a 
nahradené zeleňou.

Štúdia je v procese rozpracovanosti a návrh nieje definitívny. 
Prechádza pripomienkovaním zo strany obyvateľov ako i Obce.
Relevantné pripomienky budú do štúdie po konzultáciách zapracované s prihliadnutím na technické, 
ekonomické možnosti ich realizácie, a musia spĺňať platné normy.

1 – Parkovanie

Keďže podľa súčasných platných noriem je sídlisko z hľadiska statickej dopravy poddymenzované (čo 
je vidno i na parkovaní áut na chodníkoch a pod....) je nevyhnutné chýbajúce p. miesta doplniť.
Nové parkoviská sú navrhnuté decentralizovane – aby bola možná čo najkratšia dostupná 
vzdialenosť od jednotlivých bytových domov. Pri umiestnení jednotlivých parkovísk boli brané do 
úvahy, ako polohy sietí, tak vysokej zelene a najmä možnosť pohodlného a bezpečného prístupu.
Niektoré parkoviská sú kvôli šetreniu miesta na prístupovú cestu osadené ako kolmé státia k hlavnej 
cete, ale vo väčšine prípadov je doplnené o chodník, aby nebolo nutné vystúpiť na cestu...

Počet jestvujúcich parkovacích miest vrátane garáží je 154.
Počet potrebných park. miest vzhľadom k počtu bytov je 212.
Návrh ku dňu 18.4. uvažuje s 205 – 216 parkovacími miestami.

Keďže mnohé park. miesta sú nakreslené na cestách, kde ale nespĺňajú požiadavky normy, a 
neumožňujú obojsmernú premávku, je potrebné ich nahradiť.
Ak by zostali parkoviská na cestách, tak ako sú teraz – bude potrebné celé sídlisko riešiť ako 
jedosmerné a potom sa zhustí premávka a každé auto bude musieť prejsť celým územím. 
Rovnako i prístup hasičov, smetiarov či sanitky bude problematický.
Preto z hľadiska bezpečnosti i pohodlnosti a lepšieho prístupu do sídliska bolo zvolené riešenie 
obojsmernej premávky na prístupových cestách a parkoviská majú samostatný vjazd.
Riešenie jedného záchytného parkoviska pri garážach nieje vhodné – obyvatelia bytových domov v 
severnej časti územia (pri ZŠ) by to mali veľmi ďaleko a i určitá kontrola voči krádežiam a vandalizmu 
by bola znížená, keďže si na svoje auto majitelia „neuvidia“. 

Parkovisko č.1 slúži najmä ako záchytné pre zdravotné stredisko, ako i pre BD 336
Parkovisko č.2 je umiestnené tak, aby mali približne rovnakú dostupovú vzdialenosť obyvatelia BD 
335, 334 a 461
Parkovisko č. 3 spolu s kolmým parkovaní pri Lienke by malo slúžiť prevažne obyvateľom bytových 
domov 462, 463, 338, 339 
Parkoviská č.4,5,6 by mali slúžiť prevažne bytovým domom 380 – 384...



Na niektorých uliciach je uvažované i s pozdĺžnym státím, avšak len tam, kde to rozmery cesty 

povoľujú a kde je možné k nim riešiť chodník, a sú navrhnuté tak, aby slúžili i ako prirodzený 

retardér, ktorý prinúti vodičov v území spomaliť rýchlosť.

V niektorých prípadoch bude potrebné odtrániť jestvujúcu zeleň, avšak pri mladých stromoch 

(parkovisko č.2) je možné ich presadenie a v prípade nevyhnutného výrubu väčších stromov budú 

nahradené novou zeleňou.

Pri hľadaní miest pre nové parkovacie plochy bolo brané do úvahy, aby prišlo k minimálnemu 

odstráneniu stromov.

2 - Odvodnenie spevnených plôch a dažďovej kanalizácie z objektov

Z ekologických, ekonomických i logických dôvodov je v štúdii uvažované s odvedením dažďových vôd

takým spôsobom, aby všetka dažďová voda zostávala v území, vďaka čomu sa podložie nepresušuje, 

zlepšuje sa mikroklíma i vlhkosť ovzdušia a zeleň v území netrpí suchom.

Ak napršaná voda postupne vsiakne v danom území a neodvedie sa preč, stromy v období sucha sú 

schopné vodu z väčších hĺbok vytiahnuť a tak pomáhajú prežiť i nízkej zeleni a kríkom.

Ak sa však dažďová voda rýchlo z územia odvedie,trpí tým v období sucha najprv trávnik, neskôr i 

vysoká zeleň, presušuje sa ovzdušie a zvyšuje prašnosť.

Preto je v návrhu uvažované s nasledovným spôsobom hospodárenia s dažďovou vodou:

 - novonavrhované parkoviská budú riešené vsakovacou dlažbou

     - pozdĺž komunikácií (tam kde to priestor a podložie dovolí, a kde nevedú inž. siete) je         

uvažované so vsakovacími záhonmi (obdoba dažďovej záhrady), čím sa vode umožní postupné 

vsakovanie do podložia; tam, kde nebudú môcť byť tieto záhony bude využitý systém 

vsakovacích rúr, ktoré sú schopné dažďovú vodu akumulovať, kým nedôjde k jej vsiaknutiu do

podložia

     - dažďová kanalizácia z objektov bude primárne zvedená do daďových záhrad - bližšie 

info: http://kravcik.blog.sme.sk/c/228207/Dazdove-zahrady-pre-zdravu-klimu-miest-

III.html    -  veľkosť a hĺbka bude vypočítaná podľa hydrogeologického prieskumu územia; kde to

nebude možné bude použitý spôsob akumulačných vsakovacích rúr

Takýmto riešením sa odtránia povrchové žľaby zvedené od objektov ako i neestetické rigoly pozdĺž 

ciest a nahradia sa estetickými záhonmi, ktoré vodu pomôžu nielen vsiaknuť ale i následne odparovať

do ovzdušia a  zlepšia celkovú mikroklímu prostredia. Rovnako i pozdvihnú estetickú úroveň sídliska, 

keďže dažďové záhrady sú vlastne kvetinovým záhonom.

3 - Komunálny a separovaný odpad

Klasické kontajnery a stojiská budú nahradené podzemnými kontajnermi, ktoré sú objemovo väčšie a 

majú viaceré výhody: odpad je v zemi prirodzene chladený, takže nedochádza k tak rýchlemu  

rozkladu, väčšou výškou sa odpad prirodzene zhutňuje, preto sa ho do kontajnera vojde viacej, 

nedochádza k prehrabávaniu košov, či už zverou, alebo ľuďmi...

Nevýhodou je trochu väčšia dochádzková vzdialenosť, ktorá je však vyvážená čistotou a estetickým 

riešením kontajnerov v prostredí.

4 - Mobiliár

Pôvodné lavičky a odpadkové koše budú nahradené novými, ktoré sa zosúladia i s mobiliárom na 

Lienke, ako i v ostatných verejných priestoroch obce.



5 – Psíčkari...

Zelený pás pri garážach bude slúžiť ako „oficiálne“ venčisko, avšak i tu bude nutné dodržiavať 

čistotu...

6 - Zeleň

Nové parkoviská budú doplnené o nové stromy, ktoré budú vytvárať nad parkoviskom tieň a súčasne 

budú slúžiť ako pohľadová bariéra z jednotlivých bytových domov.

Zelený pás pri garážach bude doplnený o množstvo stromov – vytvorí sa akýsi lesík, ktorý bude slúžiť

ako vetrolam a ako filter voči nalietanému prachu z polí.

Ak to bude možné - po dohode obce s vlastníkom bude pri trafostanici vysadený „lesík“, ktorý by mal 

tiež slúžiť ako vetrolam.

Dažďové záhrady a záhony pozdĺž ciest a chodníkov budú riešené ako kvetinové upravené záhony  s 

použitím nenáročných rastlín, ktoré znesú zamáčanie a presúšanie. 

7 - Oddychové a verejné plochy

V celom území je uvažované s výsadbou nového trávnika, ktorý by bolo vhodné zavlažovať 

automatickým zavlažovaním, aby nedochádzalo k vyschnutiu v každé leto, čím, sa ušetria financie na 

neustále obnovovanie trávnika a zelene a výrazne sa zlepší vlhkosť ovzdušia.

Takýto udržiavaný trávnik spolu s kvetinovými záhonmi je potom lákadlom pre obyvateľov na 

poriadanie piknikov, či oddychovanie, a spoločenské podujatia komunity.

V zónach medzi jednotlivými bytovými domami budú vytvorené prochy pre možnosť opekania, 

posedenia a stretávania sa obyvateľov. 

V Trnave dňa 18.4.2016 Ing. arch. Zuzana Horváthová 
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